

လေ့လာခြင်း(၈)

ယေရှုခရစ်တော်၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း  
• ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၏အဓိပ္ပါယ်ကား

ယေရှုသည် သေခြင်းမှတစ်ဆင့် ပြန်လည် ရှင်သန်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ဂရိစာလုံး ညေချအချေ မှ ဘာသာပြန်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ မြေသစ်ကျမ်းမှာ ထမြောက်ခြင်း-သို့မဟုတ် -မတ်တတ်ရပ်ခြင်း- ဖြစ်သည်။ ယေရှုသည် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် သမိုင်းတွင် ငြင်းပယ်၍ မရနိုင်သည့် ဖြစ်ရပ်တစ်ခုဖြစ်သည်။ ယေရှု၏ သေခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း သည် လူသားများပေါ် ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်တရပ်လုံး ၏ ဗဟိုအချက် အချာပင်ဖြစ်ပါသည်။ ခရစ်ယာန်၏ ယုံကြည်ခြင်းသည် လည်း ဦးအချက် အပေါ် တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ ခရစ်ယာန်ဘာသာ တည်ရှိခြင်းသည် ခရစ်တော်၏ သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းပေါ် အခြေခံလျက်ရှိသည်။ ဤသည်မှာ ဗီ ပထမရာစု တပည့်တော်များ၏ အသက်တာ၌ နှိုးဆော် တိုက်တွန်းအားတရပ်ဖြစ်သည်။

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် တမန်တော်များ၏ အဓိကသင်ကြားခြင်း

ဣဉာဏ်သေစေသည့် အာနု ဗစသျှအာနု အနုအနု

တမန်တော်များက -ယုဒ- အစားအခြားသော တမန်တော်အသစ် -မသိ- ကို ရွေးခဲ့စဉ် မသိသည် ခရစ်တော် ထမြောက်ခြင်းကို သူတို့နှင့် အတူ သက်သေခံဖြစ်ရမည်ဟုဆိုသည်။ (တ ၁၃: ၂၂)

တမန်တော်များသည် ယေရှုကို အကြောင်းပြုလျက် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက် ခြင်းတရားကို ဟောသဖြင့် အကျဉ်းချုပ်ရသည်။ (တ ၄: ၂)

-သေသောသူတို့သည် ထမြောက်မည်ဟု မြော်လင့်ခြင်းအကြောင်း- ပေါလုက ဟောကြားသဖြင့် စစ်ကြောစီရင်ခြင်းခံရသည်။ (တ ၂၃: ၆၊ တ ၂၄: ၂၁)

မွေသစ်စာစောင်များထဲမှာ ယေရှု၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း ဩဝါဒအပြည့်အဝ

၉၇

ပါဝင်သည့် ပြင် ကျွန်ုပ်တို့ အတွက်လည်း အရေးကြီးကြောင်း သွန်သင် ထားပါသည်။

-ခရစ်တော်သည် ထမြောက်တော်မမူလျှင် ငါတို့ ဟောပြောခြင်း၌ အကျိုးမရှိ။ သင်တို့ ယုံကြည်ခြင်း၌ လည်း အကျိုးမရှိ။ -----  
ခုစရိုက်အပြစ်အောက်၌ ရှိကြသေး၏- (၁ကော ၁၅: ၁၄ နှင့် ၁၇)

ဘုရားသခင်သည် အဘယ်ကြောင့် ယေရှုကို ထမြောက်စေသနည်း

• ပီဇို သိ မထွေးနဲ့ ရှုကျ။

ရှေ့ပိုင်းလေ့လာခြင်းများတွင် ယေရှု၏ အလုပ်တာဝန်မှာ အပြစ်တရားအတွက် ယဇ်ပူဇော်ခြင်းဖြစ်သည်။ (ဟေဗြဲ ၂: ၆) လေ့လာခြင်း (၄) မှာ ဘုရားသခင်၏ ပညတ်တော်ကို အာဒံက နာခံခြင်းမပြုသည့်အတွက် အပြစ် တရားနှင့် သေခြင်းတရားသည် လူသားပေါ် သို့ ကျရောက်လာခဲ့သည်။ လေ့လာခြင်း(၆) မှာမူ ယေရှုသည် ဘုရားသခင်၏ ပညတ်တော်အားလုံးကို နာခံပြီး လုံးလုံးလျားလျား အပြစ်ကင်းသည့် အသက်တာ ရှိခဲ့သည်။ သို့သော် ယေရှုသည် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းမရှိခဲ့သော် သူ၏ သေခြင်းသည် ယဇ်ပူဇော် ခြင်းမဖြစ်နိုင်ပါ။ (ဂလ ၄: ၄) အရ ယေရှုသည် မိန်းမဝမ်း၌ ပဋိသန္ဓေယူ၍ ပညတ်တရားအောက်၌ ဘွားမြင်သဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ကဲ့သို့ အာဒံအပြစ်တရား၏ ဒဏ်ကို အမွေဆက်ခံခဲ့သည်။ သူကိုယ်၌ ကား အပြစ်ကင်းစင်သူ ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သေခြင်းတရားသည် သူ့ကို ချုပ်ကိုင်၍ မရပါ။ -သေခြင်းတရား သည် နောက်တဖန် ကိုယ်တော်ကို မအုပ်စိုးရ။- (ရော ၆: ၉)

ဘုရားသခင်၏ အချစ်နှင့် တရားမျှတမှု

• နှိုင်းသလန ညော် ကျအခန

ဘုရားသခင်၏ တရားမျှတသော မူသည် သူ၏ ပညတ်တော်ကို လုံးလုံး လျားလျား နာခံသူ အား အပြစ်တရားနှင့် သေခြင်းတရား၏ ချုပ်ကိုင်ခြင်းကို ခွင့် မပြုပေ။ ပေတရုပြောခဲ့သည်မှာ -ထိုသူကို သေခြင်းဝေဒနာသည် အစဉ်ချည်

နှောင်ချုပ်ကိုင်၍မဖြစ်နိုင်သည်နှင့်ထိုဝေဒနာကိုဘုရားသခင်သည်ချွတ်ပယ်၍ထမြောက်စေတော်မူပြီ။- (တ၂:၂၄)

လေ့လာခြင်း(၃)၌ ရှင်းပြထားသည်မှာ-ယေရှု၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည်

ဘုရားသခင်၏တရားမှုတမူနှင့်လူသားကိုချစ်သည့်အတွက်ဖြစ်သည်။

-ဘုရားသခင်၏သားတော်ကိုယုံကြည်သောသူအပေါင်းတို့သည်ပျက်စီးခြင်း သို့မရောက်၊ ထာဝရအသက်ကို ရစေခြင်းငှါ ဘုရားသခင်သည် မိမိ၌ တပါးတည်းသော သားတော်ကို စွန့်တော်မူသည်တိုင်အောင် လောကီသား တို့ကိုချစ်တော်မူ၏- (ယော ၃:၁၆)

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် ဧ ပထမရာစု၏အသစ်သော ယုံကြည်မှု ဟုတ်ပါသလား။

**၂။ ငြိမ်းစာမှသိရှိရသည်မှာ - ယေရှု၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် ယေရှုမတိုင်မှီသစ္စာရှိသူများ၏ မြော်လင့်ခြင်းတရပ် ဖြစ်သည်။**

သို့ဖြစ်၍ ယေရှုက -သင်တို့အဘ အာဗြဟံသည် ငါကြွလာမည့် အချိန်ကာလကို မြော်လင့်ခြင်းငှါအလွန်အလှိုရှိ၏မြင်ရသော အခါဝမ်းမြောက်ခြင်းသို့ ရောက်သည်ဟုမိန့်တော်မူ၏။- (ယော ၈:၅၆)

ဒါဝိဒ်မင်း၏စကားကို ရှင်ပေတရုက ညွှန်းခဲ့သည်မှာ -ငါသည် ထာဝရ ဘုရားကို အစဉ်မပြတ်မျက်မှောက်ပြု၏ ---- ထို့ကြောင့်ငါ့စိတ်နှလုံးသည် သာယာခြင်း၊ ငါ့ဝိညာဉ်သည်လည်းရှင်လန်းခြင်းရှိ၏ ထိုမှတပါးငါ့အသား သည်မြော်လင့်လျက်ကျိန်းဝပ်လိမ့်မည်။- (တ၂:၂၅-၂၆ နှင့် ၃၁ ကို ဆာ၁၆: ၈-၁၁)နှင့်ယှဉ်ကြည့်လျှင်ဒါဝိဒ်သည်ခရစ်တော်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကြိုတင်မြင်လျက်ရှိသည်။

-အကျွန်ုပ်မူကားပြောင့်မတ်၍ မျက်နှာတော်ကိုဖူးမြင်ရပါလိမ့်မည်။ နိုးသော အခါပုံသဏ္ဍာန်တော်အားဖြင့်အကျွန်ုပ်အလိုပြည့်စုံရပါလိမ့်မည်။- ဒါဝိဒ်က ထပ်မံပြောသေးသည်။ (ဆာ၁၇:၁၅)

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း-ဘုရားသခင်၏ဂတိတော် ပြည့်စုံခြင်း

**၃။ ငြိမ်းစာမှသိရှိရသည်မှာ - ဗီ ကိုဋာနညာအ သို့သော် စမသာဓုဓမ္မ**

လေ့လာခြင်း(၅)တွင်အာ ဗြဟံနှင့်ဒါဝိဒ်တို့သည်သေခြင်းမှရှင်ပြန် ထမြောက်၍ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်၌ ခံစားရန်မြော်လင့်ခဲ့သည်။သူတို့နှစ်ဦးတည်းသာ ဤမြော်လင့်ခြင်းကိုခံစားရန်ရည်ညွှန်းခြင်းမ ဟုတ်။

ယောဘပြောခဲ့သည်မှာ -ငါ့ကိုရွေးနှုတ်သောသခင်သည်အသက်ရှင်၍နှောင်ကာလ၌ မြေမှုန့်အပေါ်မှာပေါ် လာတော်မူမည်ဟူ၍၊ ငါ့အရေကုန်ပြီးမှ ဤကိုယ်ကိုပင်ဖျက်စီးသော် လည်း၊ ငါသည် ကိုယ်ခန္ဓာ၌ ဘုရားသခင်ကို မြင်မည်ဟူ၍၊ ငါသိ၏- (ယောဘ၁၉:၂၅-၂၆)

ဟေရုယပြောခဲ့သည်မှာ -ကိုယ်တော်၏ လူသေတို့သည် အသက်ရှင်ကြပါ လိမ့်မည်။ ငါ၏အသေကောင်တို့သည်လည်း ထမြောက်ကြပါလိမ့်မည်။ မြေမှုန့်၌ နေသောသူတို့နိုး၍သီချင်းဆိုကြလော့။ ----- မြေသည်လည်း မိမိသင်္ချိုင်းသားတို့ကိုထုတ်တော် ရ ပါလိမ့်မည်။- (ဟေရု ၂၆:၁၉)

ခံယေလအားပြောခဲ့သည်မှာ -မြေမှုန့်၌ အိပ်ပျော်သော သူများတို့သည် နိုးကြလိမ့်မည်။- သူကိုယ်တိုင်ကလည်းသေခြင်း၌ အိပ်ပျော်နေပြီး---နေ့ ရက် ကာလကုန်စင်ပြီးမှ ကိုယ်အရိပ်အရာကိုခံ၍ပေါ် ရလိမ့်မည်။- (ဒံ၁:၂၆၃-၁၄)

ဤသည်မှာ ယေရှုမတိုင်မီ လူများ၏မြော်လင့်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပေါလုက အတည်ပြုခဲ့သည်။ -ဘုရားသခင်မစတော်မူသောကျေးဇူးတော်ကိုအကျွန်ုပ်ခံရ၍ ယခုတိုင်အောင်ရှိနေရပါ၏။ခရစ်တော်သည်အသေသတ်ခြင်းကိုခံရမည်ဟူ ၍၊ သေခြင်းမှ အဦးဆုံးထမြောက်၍ ယုဒအမျိုးသား၊ တပါးအမျိုးသားတို့အား အလင်းကို ပေးမည်ဟူ၍၊ မောရှေမှစသော ပရောဖက်များတို့ဟောပြောသော စကား ထက်အကျွန်ုပ်သည်မလွန်ဘဲ၊ လူအကြီးအငယ်တို့အား သက်သေခံ၍နေပါ သည်။-ဟုပေါလုကပြောခဲ့သည်။ (တ၂၆:၂၂-၂၃)

ယေရှုခရစ်တော်သည်အဦးဆုံးသေခြင်းမှထမြောက်ပြီးထာဝရအသက်ရသူဖြစ်ကြောင်း ဓမ္မကျမ်း၌ ရှင်းလင်းထားပါသည်။  
ပေါလုကလည်း ဤသို့ ရေးခဲ့သည်။

- ငါတို့ကိုယ်တိုင်သော သခင်ယေရှုခရစ်ပေါ် ထွန်းသည်အရာမှာ ယခုထင်  
ရှားလျက်ရှိ၏။ ထိုသခင်သည်သေခြင်းအကြောင်းကိုပယ်ရှား၍ အသက်ရခြင်းအကြောင်းနှင့်မဖောက်ပြန်ခြင်းအကြောင်းကို ဝေဖန်တရားအားဖြင့်ထင်ရှားစေတော်မူပြီ။ - (၂ တီမို ၁:၁၀)

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည်ထာဝရအသက်၏တခုတည်းသော မြော်လင့်ခြင်းဟုတ်ပါသလား

**၂။ နှုတ်ကမမနုဿဉာဏ်အရ သူ့ဘဝအတွက်အဖော်**

ကမ္ဘာမြေပေါ်မှာတည်ရှိရန် ယေရှုကအလင်းပြခဲ့သည့် အသက်ရှင် ခြင်းနှင့်မဖောက်ပြန်နိုင်ခြင်း၏  
တခုတည်းသော မြော်လင့်ချက်မှာ သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

ပေတရုကရိုမိုးရီးကြေညာခဲ့သည်မှာ -

- ဒါဝိဒ်သည်ကောင်းကင်သို့ မတက်သေး - (တ ၂:၃၄) ဤသည်မှာ ဒါဝိဒ်၏မြော်လင့်ချက်မဟုတ်ကြောင်းတွေ့မြင်ခဲ့ရသည်။ ဘုရားသခင်ဂတိ  
တော်ပေးခဲ့သည်မှာ ဒါဝိဒ်သည်ခရစ်တော်က သူ၏ယေရှုလင်ရှိ ပလ္လင်(ဒါဝိဒ်၏ပလ္လင်)ပေါ် တင်မည်ကိုမြင်ရမည်။ (တ ၂:၃၀)

လှေလာခြင်း(၇)ကိုမိမိပြီး - အာသင်-၌ ပေါလုရှင်းပြခဲ့သည်မှာ ယေရှု၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်ထံမှ  
အာမခံချက်တရပ်ဖြစ်သည်။ ယင်းသည် သတ်မှတ်သောနေ့ရက်၌ ယေရှုကလောကီသားတို့ကိုဖြောင့်မတ် ခြင်းတရားနှင့်ညီလျော်စွာစစ်  
ကြောစီရင်မည်ဟုဆိုခဲ့သည်။ (တော ၅:၃၁)

၁၀၁

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း-စစ်မှန်သော မြော်လင့်ခြင်း

**၂။ နှုတ်ကမမနုဿဉာဏ် - န အမကန် သစန**

- မာသ-သည် ယေရှု၏နောက်လိုက်တဦးဖြစ်သည်။ သူမသည်သေပြီး  
နောက်ပိုင်းရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းရှိမည်ကိုယုံကြည်သည်။ သူ၏မောင်လာ ဇေယျသေဆုံးပြီးနောက်ယေရှုကသူမအား - သင်၏မောင်သည်ထပြေ  
မာက်လိမ့်မည် - ဟုမိန့်တော်မူ၏။ မာသကလည်းနောက်ဆုံးသောနေ့ တည်းဟူသောထမြောက်ရာကာလ၌ သူသည်ထမြောက်လိမ့်မည်ဟု  
ပြန်ဖြေခဲ့၏ ယေရှုကမာသအားပြန် ပြောရာ - ငါသည်ထမြောက်ခြင်းအကြောင်း၊ အသက်ရှင်ခြင်းအကြောင်းဖြစ်  
၏ငါ့ကိုယုံကြည်သောသူသည်သေလွန်သော်လည်းရှင်လိမ့်မည်။ - (ယော ၁၁:၂၅-၂၅)

အားလုံးထမြောက်လိမ့်မည်လော

**၂။ ငွေ ဘန မငွေခို**

ဓမ္မကျမ်း၌ ဆိုထားသည်မှာ - အပြစ်တရား၏အခကားသေခြင်းပေ တည်း။ ဘုရားသခင်ပေးတော်မူသော ဆုကျေးဇူးတော်ကား  
ငါတို့သခင်ယေရှု ခရစ်အားဖြင့်ထာဝရအသက်ပေတည်း။ - (ရော ၆:၂၃)

ဘုရားသခင်ကို ရှာဖွေခြင်းမရှိသူများ(သို့) ဘုရားသခင်၏အမှုတော်ကိုထမ်း  
ဆောင်လိုစိတ်မရှိသူများ(သို့) ယေရှုမှတဆင့်ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်ကိုမသိလိုသူများတို့သည်ဘုရားသခင်ပေးမည့်ဆုကျေးဇူးတော်  
ကိုမရနိုင်ပါ။

ဓမ္မကျမ်း၌ ရှင်းလင်းစွာသင်ပြထားသည်မှာ -

- ဉာဏ်ပညာလမ်းမှလွဲသွားသောသူသည်သင်္ချိုင်းသားအစုအဝေး၌ နေရာကျလိမ့်မည်။ - (သု ၂၀:၁၆)
- ဂုဏ်အသရေနှင့်ပြည့်စုံလျက်ပညာသတိမရှိသောသူသည်ကားပျက်စီးခြင်းသို့ရောက်တတ်သောတိရစ္ဆာန်နှင့်တူ၏ - (ဆာ ၄၉:၂၀)
- ထိုသခင်တို့သည်သေကြပါပြီ။ တဖန်အသက်မရှင်ကြပါ။ သင်္ချိုင်းသားဖြစ်၍ထမြောက်ခြင်းမရှိကြပါ။ - (ဟောရှာ ၂၆:၁၄)

၁၀၂

တိကျစွာ နားလည်ရန်လိုအပ်ခြင်း

**ကမသစနမ ကညိနမုအညီညါ နှောမျှမေပ**

သေခြင်း၏ဆန့်ကျင်ဘက်သည် ထာဝရအသက်ရ ခြင်းဖြစ်သည်။ ယေရှုက ကျွန်ုပ်တို့အား ထာဝရအသက်ရရန် မြော်လင့်ချက်  
ပေးခဲ့၍ ဤသို့ ဆိုခဲ့သည်။

- ထာဝရအသက်ဟူမူကား မှန်သော ဘုရားသခင်တစ်ဆူတည်းဖြစ်တော်မူသော ကိုယ်တော်ကိုင်း၊ စေလွှတ်တော်မူသော ယေရှုခရစ်ကိုင်း သိကျွမ်းခြင်း တည်း။- (ယော၁၇း၃)  
ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်နှင့်ပတ်သက်လို့လျှင်တိကျသော နားလည်မှုရှိရန်လိုအပ်ပါသည်။ စစ်မှန်သော ဘုရားကို သိပြီးသူ၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို ကောင်းစွာ နားလည်ရမည်။ ဤသို့သော သိကျွမ်းယုံကြည်ခြင်း ရှိခဲ့လျှင်နောက် တဆင့်မှာ ခရစ်တော်၌ ဗဟိုခံယူခြင်းဖြစ်သည်။ ဗဟိုခံယူခြင်း(၁၁)၌ ရှင်းပြ မည်။ စစ်မှန်သော ယုံကြည်သူများ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းရဘို့ရန် ဗဟိုခံယူခြင်း၏ အရေးကြီးပုံကို ပေါလုကထောက်ပြခဲ့ပါသည်။

- ယေရှုခရစ်၌ ဗဟိုခံယူခြင်း သူ့ရှိသူတို့သည် အသေခံတော်မူခြင်း၌ ဗဟိုခံယူကြသည်ဟု သင်တို့ မသိသလော။ ထိုကြောင့် အသေခံတော်မူခြင်း၌ ဗဟိုခံယူခြင်းအားဖြင့် ထိုသခင်နှင့်အတူ ဂြိုဟ်ခြင်းကိုခံကြ၏။ အကြောင်း မူကား ခရစ်တော်သည် ခမည်းတော်၏ ဘုန်းတန်ခိုးအားဖြင့် သေခြင်းမှ ထမြောက် သည်နည်းတူ ငါတို့သည်လည်း အသစ်သော အသက်၌ ကျင်လည်ကြသတည်း။- (ရော၆း၃-၅)

**ခရစ်တော်အစိုးဆုံးထမြောက်၍ ကျန်သူများ နောက်လိုက်ကြ၏**

**ယုဇုဒ အာနိ ငမုဒ အသ မဇုန - သဒ္ဓန မုဒ အသ သူသတ**

ခရစ်တော်သည် အစိုးဆုံးသေခြင်းမှ ထမြောက်ကာ ထာဝရအသက် ရခဲ့၏။ ကျွန်ုပ်တို့ နောက်ထပ်ဖတ်ရှုခဲ့သည်မှာ - ယုဇုဒ မူကား ခရစ်တော်သည် သေခြင်းမှ ထမြောက်တော်မူ၍ အိပ်ပျော်သောသူတို့တွင် အစိုးသီးသော အသီး ဖြစ်တော်မူပြီ- (၁ကော၁၅း၂၀)

၁၀၃

အစိုးဆုံးသော အသီးများသည် ပထမဆုံးရိပ်သိမ်းခြင်း၏ ရလဒ်ဖြစ်သည်။ ဆက်လက်ပြီး များစွာသော အသီးကောင်းများ ပေါ်နိုင်ဦးမည်။ ပေါလုကထာ ရိပ်သိမ်းခြင်း ပုံသဏ္ဍာန်ကို ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၏ အစီအစဉ်ကို ပြသခဲ့သည်။  
- သို့ရာတွင် လူအသီးသီးတို့သည် မိမိတို့ အလှည့်အတိုင်း လိုက်ကြလိမ့်မည်။ ခရစ်တော်သည် အစိုးဆုံးသော အသီးဖြစ်တော်မူ၏။ ထိုနောက် ခရစ်တော်သည် ကြွလာတော်မူသော အခါ တပည့်တော် ဖြစ်သော သူတို့သည် ရှင်ခြင်းသို့ ရောက် ကြလိမ့်မည်။- (၁ကော၁၅း၂၃)

**ဒုတိယ ကြိမ်ခရစ်တော် ကြွလာ ၍ သေသူများ ထမြောက်စေမည်**

**နသညီ ယသာဇညါ သ် ယုဇုဒ အသ မဇုန အနိ နဓိ**

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် ခရစ်တော် ဒုတိယကြိမ် ကြွလာသည့် အစိုးဆုံးရက်ပိုင်းမှာ ဖြစ်မည်။ ပေါလုရေးခဲ့သည်မှာ - ကိုယ်တော်တိုင်ပေါ် ထွန်း၍ နိုင်ငံတော်ထင်ရှားသော ကာလ၊ အသက်ရှင်သော သူ၊ သေသော သူတို့ကို စစ်ကြော စီရင်တော်မူမည်။- (ဒုတိမ္း၁)  
ပေါလုဆက်လက်ရေးခဲ့သည်မှာ - ညီအစ်ကိုတို့၊ မြော်လင့်ခြင်းမရှိသော အခြားသူတို့သည် ဝမ်းနည်းသကဲ့သို့ သင်တို့သည် ဝမ်းမနည်းမည် အကြောင်း အိပ်ပျော်သော သူတို့၏ အမှုအရာကို မသိဘဲ နေခြင်းငှါ ငါတို့ အလိုမရှိ။  
ယေရှုသည် သေပြီးမှ တဖန် ထမြောက်တော်မူသည်ကို ငါတို့သည် ယုံကြည်လျှင် ထိုနည်းတူ ယေရှု၌ အိပ်ပျော်သော သူတို့ကိုလည်း ထိုသခင်နှင့် အတူ ဘုရား သခင်ပို့ဆောင်တော်မူလိမ့်မည်။ သခင်ဘုရား၏ ဗျာဒိတ်တော်အားဖြင့် တဖန် ငါတို့ ဆိုသည်ကား၊ သခင်ဘုရား ကြွလာတော်မူသော အခါ၊ အသက်ရှင်၍ ကျန် ကြွင်းသော ငါတို့သည် အိပ်ပျော်ပြီးသော သူတို့၏ အရင်အစိုးနေရာ ကျရကြမည်မဟုတ်။ သခင်ဘုရားသည် ကြွကြော်ခြင်း၊ ကောင်းကင်တမန်မင်းအသံ ပေးခြင်း၊ ဘုရားသခင်၏ တံပိုးတော်ကို မှတ်ခြင်းနှင့် တကွ၊ ကောင်းကင်ဘုံမှ ကိုယ်တိုင်ဆင်းသက်၍ ခရစ်တော်၌ သေလွန်သော သူတို့သည် အစိုးထမြောက် ကြလိမ့်မည်။- (၁သက်မ္း၁၃-၁၆)

၁၀၄

**ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းနှင့် စစ်ကြောစီရင်ခြင်း**

**နန္ဒကမမနအသည ညေ ဘိာနညအ**

ဒီယေလအား ပြောသော အခါ - ထိုကာလအခါ မြေမှုန့်၌ အိပ်ပျော်သော သူများတို့သည် နိုးကြလိမ့်မည်။ အချို့တို့ကား ထာဝရအသက် ရှင်ခြင်းနှင့် နှင်း၊ အချို့တို့ကား ရှက်ကြောက်ခြင်း၊ ထာဝရအသရေပျက်ခြင်းနှင့် နှင်း၊ နိုးကြလိမ့်မည်။ မည်။- (ဒိ၁၂း၂) ခရစ်တော် ဒုတိယအကြိမ် ကြွလာစဉ် ထမြောက်သူများနှင့် အသက်ရှင်လျက်ရှိသူများတို့၌ စစ်ကြောစီရင်ရန် အတွက် အစုအဝေး၌ ပြောခြင်းဖြစ်သည်။ တချို့မှာ ယေရှု၏ ငြင်းပယ်ခြင်း ခံသူများလည်း ဖြစ်နိုင်ဘွယ်ရှိသည်။ ယေရှုကလည်း ထိုကဲ့သို့ သွန်သင်ခဲ့သည်။

- ဤအမှုအရာကို အံ့သြခြင်းမရှိကြနှင့်၊ သင်္ချိုင်းများမှာ ရှိသောသူအပေါင်း တို့သည် သားတော်၏ စကားသံကိုကြား၍ ထွက်ရမည့်အချိန်ကာလရောက် လတ်၍ ကောင်းသောအကျင့်ကို ကျင့်သောသူတို့သည် အသက်ရှင်ရာ ထမြောက်ခြင်းသို့ ဆုံးယုတ်သော အကျင့်ကို ကျင့်သော သူတို့သည် အပြစ်စီရင်ရာထမြောက်ခြင်းသို့ ထွက်ရကြလတ်၍။- (ယော ၅: ၂၈- ၂၉)  
 စစ်ကြောစီရင်သည့်နေ့ရက်၌ ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်သူများ၊ အလိုတော် အတိုင်း လိုက်နာသူများနှင့် သားတော်ယေရှု၏ စံနမူနာ အတိုင်းလိုက် လျှောက်သူများအား ထာဝရအသက်ဆုကျေးဇူးကိုပေးမည်။  
 ယေရှုကလည်းကျွန်ုပ်တို့အားလုံးပြောကြားခဲ့သည်မှာ - ငါသည်ထမြောက်ခြင်းအကြောင်း၊ အသက်ရှင်ခြင်းအကြောင်းဖြစ်၏ ငါ့ကို ယုံကြည်သောသူသည်သေလွန်သော်လည်းရှင်လိမ့်မည်။- (ယော ၁၁: ၂၅)

**အတိုချုံးများ ကာမေပ**

- ယေရှုခရစ်တော်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် စစ်မှန်သော ဖြစ်ရပ် တခုဖြစ်ပါသည်။
- ယေရှုခရစ်တော်၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည်ဓမ္မသစ်၌ အဓိကသင်ကြားခြင်းဖြစ်သည်။

၁၀၅

- ယေရှုသည် လုံးလုံးလျားလျား အပြစ်ကင်းစင်သည့်အကျင့်စာရိတ္တရှိခြင်း ကြောင့်ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းရခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်၍ တရားမျှတမှုရှိသော ဘုရားသခင်သည်သူ့အားသင်္ချိုင်းမှချွတ်ပယ်ခဲ့သည်။
- ယေရှုမပေါ် ထွန်းမီနှင့် ပေါ် ထွန်းပြီးနောက်၊ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် သစ္စာ ရှိသော ယုံကြည်သူများ၏မြော်လင့်ခြင်းဖြစ်သည်။
- ထာဝရအသက် ကျွန်ုပ်တို့မရသေးပေ။ သို့သော် ရဘို့ရန်မြော်လင့်ချက် ရှိသည်။
- လူသဘာဝမှာထာဝရအသက်မရှိပေ။ ရှိခဲ့လျှင်ခရစ်တော်သည်ကျွန်ုပ်တို့ အတွက်ယဇ်အဖြစ်ပူဇော် ရန်မလိုအပ်တော့ပါ။
- သေခြင်းမှထမြောက်ခြင်းသည် ထာဝရအသက်ရခြင်း၏ မြော်လင့်ချက် တခုဖြစ်သည်။
- အားလုံးသော သူများထမြောက်ခြင်းခံရမည်မဟုတ်ပေ။ ထာဝရအသက်ရခြင်း၏သတင်းကောင်းကိုနားမလည်သူများသင်္ချိုင်းမှာဆက်လက်နေနေမည်။
- သတင်းကောင်းကိုနားလည်ယုံကြည်ခြင်းနှင့်ဗတ္တိဇံခံယူခြင်းသည်ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၏လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည်။
- ခရစ်တော်သည် အဦးဆုံးသော ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးထာဝရအသက်ရသူ ဖြစ်သည်။ သို့နောက်လိုက်များလည်းထိုကဲ့သို့ဖြစ်နိုင်သည်။
- ယေရှုခရစ်တော်ဒုတိယအကြိမ်ကမ္ဘာမြေပေါ် သို့ပြန်ကြွလာစဉ်၊ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းနှင့်စစ်ကြောစီရင်ခြင်းများဖြစ်ပေါ် မည်။

ဖတ်ရှုရန်ကျမ်းချက်များ  
 ဆာ ၄၉။ မာ ၁၆ ။ ၁ကော ၁၅။ ဟေရှာ ၂၆။ တ ၂၆။  
 ယော ၁၁။

Carelinks, PO Box 152, Menai NSW 2234 AUSTRALIA [www.carelinks.net](http://www.carelinks.net)

၁၀၆

**လေ့လာခြင်း(ဂ)မေးခွန်းတိုများ**

- ၁။ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၏အဓိပ္ပါယ်မှာ
  - (က) လဲလျောင်းခြင်း (ခ) သေခြင်းမှထမြောက်ခြင်း
  - (ဂ) မတင်ခြင်း(ဃ) နိုးကြားလာခြင်း
- ၂။ မည်သူသည်အဦးဆုံးထမြောက်၍ထာဝရရှင်လျက်ရှိသနည်း။
  - (က) လာဇရု (ခ) ၂အနုစုနည သတေဖန်
  - (ဂ) ငေမဏ္ဍိမေပအနုမ ယာကူရု၏သွီး (ဃ) ယေရှု
- ၃။ ယေရှုအဘယ်ကြောင့်သေရသနည်း။
  - (က) ကျွန်ုပ်တို့၏သဘာဝရှိခြင်း (ခ) ဘုရားသခင်ကသူ့အားသေစေခြင်း
  - (ဂ) အပြစ်ရှိခြင်း (ဃ) ဂျူးလူမျိုးကသူ့အားပယ်ရှားလိုခြင်း

- ၄။ ယေရှုအဘယ်ကြောင့်ပြန်ရှင်လာသနည်း။  
 (က) သူမသေခဲ့ဘူး (ခ) ဘုရားသခင်ကသူ့အားထမြောက်စေခြင်း  
 (ဂ) ကားတိုင်ပေါ် ပြန်လည်လာခြင်း (ဃ) ကားတိုင်၌ မေ့မြော်ခြင်း
- ၅။ မည်သည့်(၃)ဦးသည်နောင်ကာလ၏ဆုလဒ်ကိုမြော်ကိုးနိုင်သနည်း။  
 (က) အာဗြဟံ (ခ) ဒိယေလ  
 (ဂ) ဒါဗိဒ် (ဃ) ယေရောဗောင် (၃ရာ ၁၄:၁၆)
- ၆။ အားလုံးသောသူများရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းရှိမလား။  
 (က) မရှိပါ (ခ) ဖြစ်နိုင်ဘွယ်ရှိသည်  
 (ဂ) ရှိမည် (ဃ) မသိပါ
- ၇။ မည်သည့်အချိန်မှာသေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်စေသနည်း။  
 (က) သေသည်အထိရှင်နေခြင်း (ခ) မသိပါ  
 (ဂ) ယေရှုပြန်ကြွလာပြီး (ဃ) သမ္မာကျမ်း၌ ဂတိတော်မရှိပါ  
 နိုင်ငံတော်တည်ထောင်စဉ်
- ၈။ ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက်ဘာဆက်ဖြစ်မလဲ။  
 (က) ဗတ္တိဇံခံခြင်း (ခ) ကျမ်းစာလေ့လာခြင်း  
 (ဂ) စစ်ကြောစီရင်ခြင်း (ဃ) ချီးမွမ်းသီဆိုခြင်း

၁၀၇

- ၉။ နောက်ဆုံးနေ့၌ ယေရှုကမည်သူများကိုလက်ခံမည်နည်း။  
 (က) သူ့အားနားလည်ယုံကြည် (ခ) အသက်ရှင်နေသူများ  
 သူနှင့်လိုက်နာသူများ  
 (ဂ) အမှုကောင်းနှင့်ကူညီတတ်သူများ (ဃ) သချိုင်း၌ ရှိနေသောမယုံ  
 ကြည်သူများ
- ၁၀။ ယေရှုအကြောင်းကို ပို၍လေ့လာပြီး သူပြန်ကြွလာစဉ် မြေပေါ် ရှိနိုင်ငံ တော်၌ အတူစံစားလိုပါသလား။  
 (က) မလိုပါ (ခ) ခက်ခဲလွန်းသည်  
 (ဂ) မသေချာပါ (ဃ) လိုအပ်ပါသည်။

Carelinks, PO Box 152, Menai NSW 2234 AUSTRALIA [www.carelinks.net](http://www.carelinks.net)